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Zápis ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 22. 6. 2020 
22. 6. 2020, 10.00 h, MS Teams 

 
Přítomni: Vasil Artamonov (přítomen do 11.30 h; z důvodu ateliérové výuky se omluvil a opustil 

jednání před hlasováním o 3. bodu programu zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020), 
Jennifer Hellia de Felice, Tomáš Hrůza, Břetislav Malý, Petr Mucha, Natálie 
Sodomková (přítomna od 11.45 h – od projednávání 3. bodu programu zasedání AS 
FaVU VUT dne 22. 6. 2020 včetně hlasování), Markéta Žáčková 

 
Omluveni: Vojtěch Dvořák, Luděk Rathouský, Pavel Sterec, Jakub Tajovský, Ladislav Jackson 

 
Hosté:  Filip Cenek, Jana Kořínková, Martina Pěnčíková, Monika Šimková, Marcela Jirků  
 
 
Program zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020, Markéta Žáčková 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 10. 6. 2020, Markéta Žáčková 
3. Návrh rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 2020, Filip Cenek, Martina Pěnčíková, členové 

ekonomické komise AS FaVU VUT 
4. Podmínky pro udělování sociálních stipendií studentkám a studentům FaVU VUT, 

Filip Cenek 
5. Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do bakalářského studijního 

programu na FaVU VUT pro akademický rok 2021/2022, Filip Cenek 
6. Dodatek č. 1 ke Směrnici děkana č. 2/2020: Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro 

přijetí ke studiu do návazného magisterského studijního programu na FaVU VUT pro 
akademický rok 2020/2021, Filip Cenek 

7. Různé 
8. Stanovení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU VUT 

 
1. Schválení programu zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020, Markéta Žáčková 

Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Program zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020 byl schválen. 
 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVUVUTze dne 10. 6. 2020, Markéta Žáčková 
Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Zápis ze zasedání AS FaVU VUT dne 10. 6. 2020 byl schválen. 
 

3. Návrh rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 2020, Filip Cenek, Martina Pěnčíková, členové 
ekonomické komise AS FaVU VUT 

Na úvod byla otevřena otázka provozního rozpočtu ateliérů. Děkan připomněl, že 
metoda rozpásmování počtu uchazečů o studium v jednotlivých ateliérech nemá na jejich 
rozpočet nijak zásadní vliv. Do rozpočtů jednotlivých ateliérů byla zahrnuta pouze položka 
Kompenzace pro nové pedagogy, jimž se dosud nezapočítávají výstupy v RUV. U všech 
ateliérů při tom došlo k navýšení rozpočtu. Děkan dále upozornil, že do projednávaného 
návrhu rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 2020 byla na základě podkladů dodaných 
proděkankou pro vědu a kvalitu FaVU VUT Janou Kořínkovou doplněna položka Odměny 
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z VaV a že byla rovněž přestrukturována položka Fond umělecké činnosti. Jana Kořínková 
poznamenala, že existuje rozdíl 20 000,- Kč mezi ohodnocením nejlepšího pracovníka za 
výstupy v RUV a za výstupy v RIV. Uvedla, že v položce Institucionální podpora je v 
projednávaném návrhu rozpočtu FaVU VUT uvedena částka 350 000,- Kč a že pokud je naším 
záměrem držet obě hladiny na stejné úrovni, bude třeba tuto položku dofinancovat. Jana 
Kořínková dále upozornila na skutečnost, že závazná částka institucionální podpory je v 
projednávaném návrhu rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 2020 rozpočtována na koruny. 
Doplnila, že kvestor VUT doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M. zaokrouhluje 
rozpočtované částky na tisíce, zatímco paní Jarmila Tomanová z Odboru rozpočtování a 
financování VUT provádí zaokrouhlení na koruny. Jejich výstup pak přichází prostřednictvím 
opatření na jednotlivé fakulty VUT. Zdůraznila při tom, že institucionální podpora ve výši 
1 343 632,- Kč vstupuje do projednávaného návrhu rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 
2020 korunově. Jana Kořínková dále vznesla dotaz týkající se konkrétního obsahu položky 
Strategické projekty v oblasti umění. Děkan objasnil, že částka zahrnutá v položce Strategické 
projekty v oblasti umění bude vyžívána k financování umělecké činnosti a k zefektivňování 
fungování fakulty.  

Dále byl diskutován nový mzdový řád VUT, který by měl vejít v platnost 1. 10. 2020. 
Děkan k tomu sdělil, že dané téma bude předmětem jednání na nadcházejícím výjezdním 
zasedání AS VUT. 

Petr Mucha vznesl dotaz týkající se rozpočtu na software pro robotickou ruku. Děkan 
objasnil, že na přítomném zasedání AS FaVU VUT je projednáván návrh provozního rozpočtu 
fakulty a že návrh rozpočtu investičního bude předmětem jednání na dalším zasedání AS 
FaVU VUT. 

Vedoucí Oddělení produkce FaVU VUT Monika Šimková vznesla dotaz, na základě 
jakých kritérií byl rozpoložkován rozpočet tohoto pracoviště. Připomněla, že požadavek na 
objem tohoto rozpočtu byl vznesen na částku 269 000,- Kč. V této souvislosti se dotázala také 
na částky vyčleněné na financování účasti FaVU VUT na veletrzích Gaudeamus a na částky 
vyčleněné na vyplácení stipendií studentům pracujícím pro Oddělení produkce. Děkan 
objasnil, že tyto částky jsou zahrnuty v položce Oddělení pro tvůrčí činnost a vnější vztahy a že 
rozpočet Oddělení produkce byl zpracován na základě podkladů dodaných Monikou 
Šimkovou.  Na základě další diskuse týkající se rozpočtu Oddělení produkce děkan navrhl, aby 
Monika Šimková připravila nové podklady pro upřesnění rozpočtu tohoto oddělení, na jejichž 
základě bude daný rozpočet navýšen. Doplnil při tom, že v Pravidlech rozdělování rozpočtu 
pro kalendářní rok 2021 bude zakotven konkrétní způsob rozpoložkovávání rozpočtů 
jednotlivých pracovišť.  

Proděkanka pro vědu a kvalitu FaVU VUT Jana Kořínková informovala přítomné, že 
v pátek 19. 6. 2020 proběhla schůzka týkající se HR Award. Uvedla, že tým HR Award 
připravuje dokument Akční plán, jehož účelem je zbavit VUT problematických jevů, mezi něž 
patří například kumulace funkcí a střet zájmů, a že FaVU VUT by se tímto tématem rovněž 
měla zabývat. Doplnila, že vnímá jako sporné, že Filip Cenek zastává souběžně pozici děkana 
FaVU VUT, vedoucího Kabinetu audiovizuálních technologií a garanta doktorského studia a že 
tento stav lze podle ní označit právě jako kumulaci funkcí nebo střet zájmů. Zdůraznila při 
tom, že na danou skutečnost upozorňuje pouze z hlediska výsledků jednání HR Award dne 
19. 6. 2020. V této souvislosti otevřela také téma předkládání požadavků na rozpočty 
jednotlivých pracovišť a jejich schvalování. Vznesla dotaz, zda je v pořádku, že vedoucí 
Kabinetu audiovizuálních technologií a garant doktorského studia předkládá rozpočet obou 
těchto pracovišť ke schválení děkanovi, přičemž se stále jedná o jednu a tutéž osobu. Členové 
AS FaVU VUT připomněli, že rozpočet fakulty schvaluje senát, a nikoli děkan. Děkan 
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informoval, že pokud by tato situace byla pokládána za problematickou, je připraven opustit 
funkci vedoucího Kabinetu audiovizuálních technologií. Upozornil při tom, že Statut FaVU 
VUT ani Statut VUT danou problematiku nezohledňují. K otázce rozpočtu jednotlivých 
kabinetů FaVU VUT Tomáš Hrůza doplnil, že jsou připraveny v souladu s příslušnou 
legislativou a že je lze kdykoli předložit ke kontrole Ekonomické komisi AS FaVU VUT. Děkan 
se vyjádřil, že pokud by byl vznesen nárok na rozpoložkování rozpočtů jednotlivých kabinetů, 
souhlasil by s ním. Zároveň uvedl, že v dokumentu návrh rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní 
rok 2020, který byl poprvé diskutován na zasedání AS FaVU VUT dne 10. 6. 2020, byl zahrnut i 
rozpočet FaVU VUT pro kalendářní rok 2019, aby měli členové AS FaVU VUT možnost srovnat 
struktury obou rozpočtů.  

Předsedkyně senátu AS FaVU VUT následně vyzvala členy Legislativní komise AS FaVU 
VUT, aby prověřili otázku kumulace funkcí a střetu zájmů. Na základě prostudování Statutu 
VUT členové AS FaVU VUT shledali, že stávající situace je zcela v pořádku, což v rámci 
konzultace iniciované Petrem Muchou potvrdil také JUDr. Jan Podola, Ph.D. z Právního 
odboru Rektorátu VUT. 

V závěru projednávání tohoto bodu došlo k aktualizaci rozpočtu Oddělení produkce, 
která byla provedena na základě nových podkladů předložených Monikou Šimkovou. Děkan 
upřesnil, že částka vyčleněná na vyplácení stipendií za přípravu a realizaci účasti FaVU VUT na 
veletrzích Gaudeamus byla přesunuta do rozpočtu Oddělení pro tvůrčí činnost a vnější 
vztahy. Došlo rovněž k aktualizaci položky TAČR. Diskuse nad návrhem rozpočtu FaVU VUT 
pro kalendářní rok 2020 vyústila v jeho konečnou aktualizaci a v následnou shodu na 
zveřejnění verze tohoto dokumentu specifikované na zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020.  

V 11.30 se z jednání AS FaVU VUT omluvil Vasil Artamonov z důvodu ateliérové 
výuky, který o bodu 3 již nehlasoval. V 11.45 se k jednání AS FaVU VUT připojila Natálie 
Sodomková, která se zúčastnila hlasování o bodu 3. Následně AS přistoupil k hlasování o 
návrhu rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 2020. 

Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Dokument Návrh rozpočtu FaVU VUT pro kalendářní rok 2020 byl schválen. 
 

4. Podmínky pro udělování sociálních stipendií studentkám a studentům FaVU VUT, 
Filip Cenek 

Děkan připomněl, že všem členům AS FaVU VUT nasdílel koncept dokumentu 
upravujícího podmínky získání sociálního stipendia, které by příslušným studentkám a 
studentům umožnilo jednorázově překlenout tíživou životní situaci, jejíž charakter je 
specifikován v článku 3 uvedeného konceptu. Připomněl při tom, že existuje rozdíl mezi 
sociálním fondem a sociálním stipendiem. Tomáš Hrůza a Břetislav Malý vznesli dotaz, zda 
tuto tíživou situaci zohledňovat pouze u studentek a studentů bakalářského a magisterského 
stupně studia nebo i u studentů stupně doktorského. Diskutovalo se rovněž nad tím, zda by 
bylo vhodné poskytovanou částku zastropovat a zda by žadatelé mohli o toto stipendium 
žádat opakovaně. Děkan uvedl, že udělování sociálního stipendia ze strany VUT je striktně 
zpravidlováno; žádost o sociální stipendium se podává rektorovi a následně je postoupena 
k posouzení prorektorovi pro studium. Zopakoval, že ze strany FaVU VUT se jedná o 
jednorázovou podporu, tj. o výjimečný nástroj, a že poskytovaná částka by zastropována být 
měla, nicméně že je otevřen další diskusi na dané téma. Připomněl, že u fakultního stipendia 
se mohou zohlednit i jiná kritéria nutná pro jeho získání, než kritéria zakotvená ve výše 
jmenovaném dokumentu VUT. Jennifer Helia de Felice uvedla, že by v rámci těchto kritérií 
bylo dobré zohlednit rovněž studijní výsledky žadatelů. Vznikla diskuse nad tím, jakým 
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způsobem by byly hodnoceny výkony a výsledky těchto žadatelů. Členové AS VUT se dohodli, 
že příslušné téma prodiskutují ještě na následujícím zasedání AS za přítomnosti 
místopředsedy AS FaVU VUT Pavla Sterce. 
 

5. Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do bakalářského studijního 
programu na FaVU VUT pro akademický rok 2021/2022, Filip Cenek 

Děkan představil znění dokumentu Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí 
ke studiu do bakalářského studijního programu na FaVU VUT pro akademický rok 2021/2022. 
Následně se rozvinula diskuse nad tím, zda by v budoucnu bylo vhodné umožnit uchazečům o 
studium na FaVU VUT odevzdávat portfolio v elektronické podobě, jako je to možné na 
UMPRUM v Praze nebo na FU Ostravské univerzity. Děkan k tomu podotkl, že v rámci FaVU 
VUT téma prozatím nebylo řádně prodiskutováno. Uvedl rovněž, že výhoda možnosti 
předkládat portfolio v elektronické podobě spočívá především v tom, že se škola více otevírá 
zahraničním uchazečům o studium, což potvrzuje i zkušenost FU Ostravské univerzity, která 
v uplynulém roce zaznamenala v celkovém počtu uchazečů výrazný nárůst. Děkan následně 
informoval o změnách, které zahrnul do projednávaného dokumentu Pravidla přijímacího 
řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do bakalářského studijního programu na FaVU VUT pro 
akademický rok 2021/2022 a které se týkají pouze termínů a zakotvení možnosti, že 
v případě potřeby může namísto uchazeče jeho portfolio na FaVU VUT doručit jím zmocněná 
osoba. Doplnil rovněž, že v dalších bodech zůstává zachován předchozí model. 

Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Dokument Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do bakalářského 
studijního programu na FaVU VUT pro akademický rok 2021/2022 byl schválen. 
 

6. Dodatek č. 1 ke Směrnici děkana č. 2/2020: Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro 
přijetí ke studiu do návazného magisterského studijního programu na FaVU VUT pro 
akademický rok 2020/2021, Filip Cenek 

Děkan uvedl, že pokud by v prvních zářijových dnech akademického roku 2020/2021 
nastala mimořádná situace související se zdravotními opatřeními a uchazeči by se nemohli 
dostavit k pohovoru do návazného magisterského studijního programu osobně, bude tento 
probíhat formou videokonference. 

Hlasování: 
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Dokument Dodatek č. 1 ke Směrnici děkana č. 2/2020: Pravidla pro přijímací řízení a 
podmínky pro přijetí ke studiu do návazného magisterského studijního programu na FaVU 
VUT pro akademický rok 2020/2021 pro akademický rok 2020/2021 byl schválen. 
 

7. Různé 
Petr Mucha informoval přítomné, že spolu s Veronikou Špundovou nominovali za 

FaVU VUT čtyři společné projekty a pět prací individuálních studentů k profinancování 
z rozpočtu SK AS VUT – fondu IFSP. Konkrétně se jedná o projekt studentského klubu, činnost 
studentského spolku Orgán, provoz Galerie 209 při Ateliéru malířství 2 FaVU VUT a tisk 
ochranných pomůcek proti COVID-19. Petr Mucha s Veronikou Špundovou předložili uvedené 
projekty a individuální práce studentů v uplynulém týdnu ke schválení rektorovi VUT. Petr 
Mucha vyjádřil naději, že s ohledem na jejich kvalitu budou některé z těchto projektů a prací 
posouzeny jako úspěšné a jejich profinancování bude schváleno. V této souvislosti otevřel 
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také otázku, zda by Galerie 209 vzhledem ke kontinuitě své činnosti nemohla být financována 
systémově, například právě z rozpočtu SK AS VUT.  

Tomáš Hrůza dodal, že rektor VUT hodlá věnovat částku 1 000 000,- Kč na odměny 
týkající se aktivit studentů a zaměstnanců VUT v rámci situace spojené s COVID-19. Upozornil 
při tom rovněž na mimořádné nasazení studentů Ateliéru sochařství 1, kteří v rámci 3D studia 
tiskli ochranné pomůcky pro Fakultní nemocnici u sv. Anny v Brně, přičemž pro každého 
z nich byla ze strany FaVU VUT navržena odměna ve výši 15 000,- Kč. 
 

8. Stanovení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU VUT 
Termín příštího řádného zasedání AS FaVU VUT byl stanoven na středu 15. 7. 2020 v 

10.00 h prostřednictvím MS Teams. 
Hlasování:  
pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0. 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU VUT stanovený na středu 15. 7. 2020 v 10.00 h 
prostřednictvím MS Teams byl schválen. 

 
Zapsala: Markéta Žáčková 
Schválili: Markéta Žáčková a Pavel Sterec 


